
w w w . F D N . I R

یکشنبه 12 مرداد 1399   شماره 3100

 مراسم معارفه علاءالدین بروجردی، معاون بین الملل و امور 

دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی، صبح دیروز با حضور 

دکتر علی اکبر ولایتی رئیس هیأت مؤسس و هیأت امنای دانشگاه 

آزاد اسلامی، دکتر محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد 

اسلامی، بیژن رنجبر قائم مقام رئیس دانشگاه، دکتر مهدی نوید ادهم 

سرپرست دبیرخانه هیأت موسس، فتحی رئیس دفتر هیات امنا و 

اعضای هیأت رئیسه دانشگاه برگزار شد. همچنین در این مراسم 

رؤسای دانشگاه آزاد اسلامی مراکز استان ها به صورت ویدئوکنفرانس 

حضور داشتند.

در مراسم معارفه معاون جدید بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی، 

دکتر ولایتی رئیس هیأت مؤسس و هیأت امنا، دکتر طهرانچی رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی، مهندس شیخ عطار مسئول سابق تمشیت 

معاونت بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی و علاءالدین بروجردی 

معاون بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه به ایراد 

سخنرانی پرداختند.

در این مراسم یاد و خاطره مرحوم مهندس حسین شیخ الاسلام معاون 

فقید امور بین الملل دانشگاه گرامی داشته شد. 

باید در حوزه علم و فرهنگ  آزاد اسلامی  دانشگاه    
موفقیت های منطقه ای و بین المللی کسب کند

دکتر علی اکبر ولایتی، رئیس هیات موسس وهیات امنای دانشگاه 

آزاد اسلامی صبح روز شنبه ۱۱ مرداد در مراسم معارفه بروجردی 

معاون جدید بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد 

اسلامی که با حضور دکتر طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، 

اعضای هیات رئیسه و جمعی از اعضای دفتر هیات موسس 

و هیات امنا برگزار شد، با تجلیل از شخصیت و جایگاه مرحوم 

شیخ الاسلام معاون سابق بین الملل، گفت: »مرحوم شیخ الاسلام 

یکی از شخصیت های برجسته، ارزشمند، متعهد و انقلابی بود که به 

خوبی در مسئولیت های مختلف نقش آفرینی کرد و اثرات ماندگاری 

را از خود برجای گذاشت.« 

رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی ادامه 

داد: »مرحوم شیخ الاسلام نقش اساسی در شکل گیری دیپلماسی 

انقلابی داشت و خوشبختانه به واسطه حضور وی و افرادی همچون 

مهندس شیخ عطار، بروجردی و... ترکیب منسجم، کارآمد و مومن 

در وزارت خارجه شکل گرفت.« 

وی با اشاره به حضور بروجردی در مسئولیت جدید به عنوان معاون 

بین الملل دانشگاه آزاد اسلامی، افزود: »ایشان از سال های دور در 

بخش های مختلف ازجمله وزارت امور خارجه، نمایندگی مجلس 

شورای اسلامی، ریاست کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

مجلس و... فعالیت های چشمگیری داشته و با تجربیات ارزنده 

به ویژه در حوزه سیاست خارجی در مسئولیت جدید نیز می تواند 

شرایط  را برای فعالیت های منطقه ای و بین المللی دانشگاه فراهم 

کند که امیدوارم این امر به خوبی محقق شود.« 

دکتر ولایتی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی یکی از پدیده های 

منحصربه فرد است که در جمهوری اسلامی ایران تاسیس شد، گفت: 

»این دانشگاه با ظرفیت هایی که در اختیار دارد، می تواند کارهای 

اساسی در کشور و منطقه انجام دهد. انتظاری که از دانشگاه آزاد 

اسلامی داریم این است که این دانشگاه در گسترش علم و فرهنگ 

به صورت فرامرزی بین کشورهای اسلامی تلاش کند.« وی گفت: 

»دکتر طهرانچی و مدیران و همکاران دانشگاه اقدامات ارزشمندی را 

انجام داده اند و از خداوند می خواهیم توفیقات بیشتری عنایت کند.« 

دکتر ولایتی تصریح کرد: »ما در کشور دانشگاه های متعددی داریم 

که در آنها افراد برجسته ای رشد یافته اند، اما تاثیرگذاری جهانی 

در حرکت علمی باید به دست بیاید، اما انتظاری که از دانشگاه 

آزاد اسلامی وجود دارد این است که بتواند در حوزه علم و فرهنگ 

موفقیت های بین المللی داشته باشد.« 

وی فعالیت های بین المللی دانشگاه آزاد اسلامی را در جذب 

دانشجو، اساتید و نخبگان به داخل کشور و همچنین ایجاد 

زیرساخت های دانشگاه در کشورهای مختلف برای فعالیت های 

آموزشی در جامعه میزبان را مهم دانست و اظهار امیدواری کرد شاهد 

رشد کمی و کیفی فعالیت ها در این خصوص باشیم. 

  دانشگاه آزاد برای گسترش فرامرزی علم و فرهنگ 
بین کشورهای اسلامی تلاش کند

دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم 

معارفه علاءالدین بروجردی معاون جدید بین الملل و امور دانشجویان 

غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »سوال مهمی که در حوزه امور 

بین الملل دانشگاه آزاد اسلامی مطرح است، این است که چرا این 

دانشگاه اصرار دارد از دیپلمات های ورزیده کشور در حوزه دیپلماسی 

الهام بخش و دیپلماسی مقاومت بهره ببرد؟«

دکتر طهرانچی با تاکید بر اینکه دیپلماسی علم، بخشی از دیپلماسی 

عمومی کشور است، گفت: »در 40 سال گذشته هر کجا که به 

اهل فن رجوع نشده و تنها از دانشگاهیان که از دور دستی بر آتش 

داشته اند، استفاده شده، موفقیتی به دست نیامده که این موضوع 

اهمیت استفاده از متخصصان و خبرگان را نشان می دهد.« 

وی خاطرنشان کرد: »در تمام کشورهای پیشرفته، دیپلماسی علمی 

بخشی از دیپلماسی عمومی و دیپلماسی رفتار با کشورهای دیگر 

است. لذا با توجه به اهمیت این موضوع، دانشگاه آزاد اسلامی 

به عنوان نهادی که 40 درصد از آموزش عالی و آموزش عمومی کشور 

را برعهده دارد، درصدد است از تجربه حضور دیپلمات هایی که به 

دیپلماسی علم و مقاومت واقفند و به آن اعتقاد دارند، بهره گیرد.« 

دکتر طهرانچی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی همواره در چند 

سال گذشته از دیپلمات های ورزیده در حوزه بین الملل خود بهره 

برده است، گفت: »اگر این اتفاق در دانشگاه رخ نمی داد، در شرایط 

پیچیده خارج از کشور نمی توانستیم به توفیقی دست یابیم.« 

دکتر طهرانچی با تاکید بر اهمیت وجود دیپلماسی الهام بخش، 

گفت: »الهام بخشی به عنوان راهبرد نظام علمی در بخش بین الملل 

از سوی مقام معظم رهبری در بند 6 سند ابلاغیه حوزه علم و فناوری 

بسیار مورد تاکید قرار گرفته و همین امر اهمیت آن را دوچندان 

می کند. در واقع نگاه علمی شمال به جنوب که در گذشته تاریخی 

نظام سلطه وجود داشته، تنها با دیپلماسی فعال علمی الهام بخش 

می تواند جایگزین شود که این موضوع باید در دانشگاه انجام شود 

و نیازمند حضور خبرگان این راه است.« 

  دکتر ولایتی به عنوان سرآمد دیپلماسی 
در دانشگاه آزاد اسلامی حضور دارند

وی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه دکتر ولایتی به عنوان سرآمد 

دیپلماسی در دانشگاه آزاد اسلامی حضور فعال دارند، گفت: »دکتر 

ولایتی همواره در دیپلماسی مقاومت به عنوان یک فرد شاخص 

شناخته شده هستند و اولین فردی که از سوی ایشان به حوزه 

بین الملل دانشگاه معرفی شد، مهندس شیخ عطار بود.« 

وی با بیان اینکه مهندس شیخ عطار در زمان مسئولیت خود در 

دانشگاه، نگاه دیپلماسی ایده آل گرا و عمل گرا داشت، گفت: »وی 

اقدامات بسیار خوبی از تدوین سند راهبردی حوزه بین الملل تا 

افزایش دوبرابری تعداد دانشجویان خارجی دانشگاه را در کارنامه 

خود دارد. مهندس شیخ عطار با نگاه مثبت و دیپلماسی فعال و 

الهام بخش وظایف محوله خود در دانشگاه را انجام داد.« 

  دانشگاه آزاد اسلامی 
دارای یک سازوکار جذب دانشجوی خارجی است

وی با تاکید بر اینکه نظام توسعه دانشجو به یکباره در دانشگاه به 

وجود نیامد، گفت: »مهندس شیخ عطار در این زمینه فعالیت های 

مثبتی ازجمله تاسیس دفاتر جذب و هدایت دانشجوی خارجی و 

پیگیری مسائل دانشجویان خارجی را انجام داده و امروز دانشگاه 

آزاد اسلامی دارای یک سازوکار جذب دانشجوی خارجی است و 

این امر اتفاقی در دانشگاه صورت نگرفته است. مهندس شیخ عطار 

توانست مسیر اشتباه واحدهای خارجی در گذشته را اصلاح کرده و 

با رسیدگی به امور شفاف سازی را در دستور کار واحدهای بین الملل 

قرار دهد. وی با تمام وجود ایستادگی کرد تا شعب خارجی دانشگاه 

آزاد اسلامی، شعب حیاط خلوت نباشند و این امر از افتخارات اوست.« 

وی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره مهندس شیخ الاسلام، گفت: 

»مرحوم شیخ الاسلام اسوه دانش، عمل و اخلاق بود. او ضمن تسلط 

به دانش دیپلماسی، از مهارت بالا و بینش فوق العاده ای برخوردار 

بود. تمام کسانی که ایشان را از نزدیک می شناختند اعتراف دارند 

که یک دیپلمات انقلابی بود و برای ما سعادتی بود که در بازه پایانی 

عمرشان از حضورشان بهره مند بودیم.« 

وی ابراز امیدواری کرد: »حوزه بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی 

دانشگاه آزاد اسلامی با حضور علاءالدین بروجردی و با ترکیبی از 

علم و عمل بتواند در خدمت نظام اسلامی بوده و در پیشرفت علمی 

کشور تاثیرگذار باشد.« 

دکتر طهرانچی با اشاره به یکی از فرمایشات مقام معظم رهبری گفت: 

»ایشان اخیرا فرموده اند سیاست آمریکا در میان مدت، محدودیت 

ایران اسلامی در پیشرفت علمی است و این یعنی علم به حوزه 

سیاست وارد شده و باید در دانشگاه ها در این زمینه تمام توان خود 

را به کار ببریم تا مانع از توقف پیشرفت علمی شویم.« 

  تربیت سفیران انقلاب اسلامی 
در دستور کار معاونت امور بین الملل دانشگاه آزاد اسلامی است

علاءالدین بروجردی، معاون امور بین الملل و دانشجویان غیرایرانی 

دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم معارفه اش که صبح دیروز با حضور 

دکتر ولایتی رئیس هیات موسس و هیات امنا و دکتر طهرانچی 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد، گفت: »برای من بسیار کار 

مشکلی است در جایگاهی که مهندس شیخ الاسلام فعالیت کرده، 

حضور داشته باشم.« 

وی افزود: »مرحوم مهندس شیخ الاسلام در طول چهار دهه گذشته 

همواره دارای مسئولیت های بزرگی در وزارت امور خارجه بوده و 

خدمات ارزنده ای به کشور ارائه داده و ادامه فعالیت ایشان و برداشتن 

گام های بلند در جهت تحقق مصوبات هیات امنای دانشگاه آزاد 

اسلامی برای بنده بسیار حائزاهمیت است.« 

او با اشاره به یکی از سیاست های مورد تاکید مقام معظم رهبری، 

گفت: »رهبر معظم انقلاب همواره بر موضوع تجدیدحیات علمی 

جهان اسلام تاکید دارند و باید بتوانیم در دانشگاه آزاد اسلامی این 

مسیر را دنبال کنیم. همچنین تربیت اسلامی و انقلابی و تلاش در 

جهت تربیت سفیران انقلاب اسلامی باید در دستور کار معاونت 

امور بین الملل قرار گیرد.« 

بروجردی افزود: »تربیت سفیران انقلاب بسیار حائزاهمیت است، 

چراکه دانشجویان خارجی که در دانشگاه آزاد اسلامی تحصیل 

می کنند، نقش بسیار مهمی در چگونگی نگاه ملت ها به انقلاب 

اسلامی دارند.« 

معاون امور بین الملل و دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی 

خاطرنشان کرد: »حوزه امور بین الملل در دانشگاه مستلزم کارهای 

بسیار بزرگی است. رقبای فراوانی در این عرصه داریم و باید تمام 

تلاش خود را در این حوزه به کار ببریم تا از ظرفیت عظیم دانشگاه 

آزاد اسلامی استفاده شود.« 

   معاونت بین الملل دانشگاه آزاد اسلامی 
نقش مهمی در دیپلماسی کشور دارد

در ادامه مهندس علیرضا شیخ عطار، مسئول سابق تمشیت معاونت 

بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی یاد 

و خاطره مرحوم مهندس حسین شیخ الاسلام را گرامی داشت و 

گفت: »افرادی که در دانشگاه آزاد اسلامی منصوب می شوند، 

دارای کارنامه ارزنده ای هستند.«  وی افزود: »بروجردی جزء اولین 

افرادی است که در وزارت خارجه مشغول کار شد و دارای سوابق 

ارزنده ای همچون سفیر ایران در چین، معاون آسیا و اقیانوسیه 

وزارت خارجه، نماینده مجلس شورای اسلامی و رئیس کمیسیون 

امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس است.«  وی با بیان اینکه 

مهم ترین تهدیدها و فرصت ها منشاء خارجی دارد، اظهار داشت: 

»موضوع روابط بین الملل بسیار مهم و حیاتی است و سازمان هایی 

که به این حوزه توجه دارند، می توانند تهدیدها را خنثی و از فرصت ها 

استفاده کنند. از این رو معاونت بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی 

دانشگاه آزاد اسلامی نقش مهمی در دیپلماسی و حفظ کشور از 

تهدیدهای خارجی و داخلی دارد که این امر با تربیت دانشجویان 

خارجی و سفیران محقق می شود.«  مسئول سابق تمشیت معاونت 

بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی به افزایش 

جذب دانشجویان خارجی در این دانشگاه اشاره کرد و گفت: »طی 

دو سال گذشته تعداد دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی از 

هشت هزار نفر به ۱8هزار دانشجو افزایش یافت و امسال با توجه به 

اینکه دانشگاه ها تحت تاثیر همه گیری ویروس کرونا قرار گرفته اند، 

اما جذب دانشجوی خارجی در دانشگاه آزاد اسلامی نسبت به 

سال گذشته کاهش نداشته است.«  مهندس شیخ عطار در پایان 

برای بروجردی در مسئولیت معاونت بین الملل و امور دانشجویان 

غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی آرزوی موفقیت کرد. 

  قائم مقام معاونت بین الملل 
و امور دانشجویان غیرایرانی منصوب شد

گفتنی است روز گذشته دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشگاه 

آزاد اسلامی با صدور حکمی عباس گنجی ارجنکی را به عنوان 

قائم مقام معاونت بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه 

منصوب کرد.  در متن حکم دکتر طهرانچی آمده است: »با توجه به 

مراتب تعهد و سوابق اجرایی جنابعالی در عرصه های بین المللی، 

به موجب این حکم به عنوان قائم مقام معاونت بین الملل و امور 

دانشجویان غیرایرانی دانشگاه منصوب می شوید.  ظرفیت ارزشمند 

حضور دانشگاه در عرصه های بین المللی به منظور الهام بخشی 

آرمان های مقدس نظام جمهوری اسلامی در میان جوانان مستعد 

و علاقه مند فرصت خوبی را برای جنابعالی و همکاران محترم تان 

قرار داده که قابلیت اثرگذاری آن را مضاعف می کند. امید است با 

بهره گیری شایسته از توانمندی های معنوی و مادی دانشگاه، تمامی 

توان و کوشش خود را برای تحقق منویات مقام معظم رهبری مبنی بر 

گسترش فضای انقلابی، جهش علم و فناوری و حفظ کیان دانشگاه 

براساس سند دانشگاه اسلامی به کار ببریم. مزید توفیقات شما را از 

خداوند تعالی خواستارم.« 

دانشگاه @ f a r h i k h t e g a n d a i l y

  نیمکت خبر

مشکلی برای برگزاری کنکور های آینده نداریم

منصور غلامی، وزیر علوم تحقیقات و فناوری روز گذشته در 

جلسه هیات دولت گفت ما برای برگزاری آزمون های پیش 

رو هیچ مشکلی نداریم.  وی ادامه داد: »گزارش مستندی از 

تک تک استان ها از دانشگاه های حوزه های برگزاری اخذ شده و 

نظرخواهی از داوطلبان دکتری که در کنکور شرکت کرده بودند 

از طریق سایت سازمان سنجش آموزش کشور که فقط داوطلبان 

می توانند وارد شوند، اخذ شده است.«  وزیر علوم یادآور شد: 

»بالای 80 درصد شرکت کنندگان دکتری از برگزاری آزمون اظهار 

رضایت کردند، مواردی که سوال شده در تجربه سازمان برای 

برگزاری آزمون های بعدی استفاده می شود.«  غلامی افزود: »در 

شرایط فعلی آمادگی خوبی وجود دارد، همکاری با وزارت بهداشت 

می تواند ما را برای برگزاری مراحل بعدی آزمون ها کمک کند.« 

صدور ۴۰۰ پروانه بهره برداری شرکت دانش بنیان منطبق با محیط زیست

سیدمحمد صاحبکارخراسانی، رئیس مرکز شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری با اشاره به 

قانون حمایت از شرکت ها و موسسات دانش بنیان و همچنین مصوبه »ضوابط استقرار واحدهای صنایع پیشرفته و شرکت های 

دانش بنیان« مصوب هیات وزیران در سال ۹4، گفت: »براساس مصوبه هیات وزیران و با همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت، 

شرکت های دانش بنیان طبق ماده)8( قانون حمایت از شرکت ها و موسسات دانش بنیان مجاز هستند در محدوده شهر تهران و 

دیگر شهرها مستقر شوند و با رعایت رده های زیست محیطی ذکر شده در پیوست مصوبه فوق نسبت به دریافت جواز تاسیس و 

پروانه بهره برداری اقدام کنند.«  وی با اشاره  به آمار دریافت جواز تاسیس و پروانه بهره برداری توسط شرکت های دانش بنیان گفت: 

»از سال ۹4 تاکنون ۵۷0 تقاضای پروانه بهره برداری به مرکز شرکت ها و موسسات دانش بنیان ارسال شده که بیش از 400 تقاضا 

مورد تایید قرار گرفته است.«  رئیس مرکز شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری با بیان اینکه 

از کل درخواست های ارائه شده، ۲4۱ درخواست مربوط به استقرار در شهرک ها و نواحی صنعتی و قانونی بوده است، اظهار کرد: 

»علاوه بر آن ۱۵4 درخواست برای پارک های علم و فناوری و مراکز رشد، 86 درخواست برای کاربری های صنعتی و کارگاهی، ۱8 

درخواست مربوط به مکان های صنعتی مجاز داخل یا خارج از محدوده مصوب شهری و روستایی و مابقی درخواست ها مربوط به 

سایر نواحی بوده است.« 

پروتکل های بهداشتی در آزمون دکتری رعایت نشد

احمدحسین فلاحی، سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری در گفت وگو با خانه ملت اظهار کرد: »با وجود وعده مسئولان وزارت علوم 

برای رعایت پروتکل های بهداشتی اما گزارش های داوطلبان حاکی از این است که برگزاری آزمون دکتری با ایرادات بسیاری همراه بوده است.« 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی، عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی در حوزه ها را یکی از اصلی ترین ایرادات 

آزمون هفته گذشته دانست و افزود: »سازمان سنجش فقط تصاویری از برخی حوزه های محدود منتشر کرده که در سایر حوزه ها اوضاع 

نابه سامان تری حاکم بوده است.«  وی ادامه داد: »بی نظمی در برگزاری آزمون و تاخیر در ورود داوطلبان به حوزه های آزمونی به دلیل 

بی تدبیری سازمان سنجش در ارسال به موقع سوالات و محیا کردن محل استقرار داوطلبان یکی دیگر از ایرادات آزمون دکتری بوده که 

سازمان سنجش باید در این باره توضیح دهد.«  فلاحی یادآور شد: »عدم وجود سیستم تهویه هوا در محل برگزاری آزمون ها یکی دیگر از 

ایرادات در حوزه های برگزاری آزمون بود؛ بعضا تهویه هوا از طریق باز کردن پنجره ها صورت گرفته که موجب گرمای هوای محیط و تنگی 

نفس برای داوطلبان ماسک زده می شد.«  وی اضافه کرد: »حتی برخی از داوطلبان از ماسک استفاده نکرده بودند که نمونه آن در حوزه 

امتحانی دانشگاه بوعلی است که تصاویر آن قابل مشاهده است.«  سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس ادامه داد: 

»با چنین اوضاعی به هیچ عنوان نمی توان آزمون های پرجمعیت ارشد و سراسری را برگزاری کرد و باید پذیرفت که برگزاری آزمون سلامت 

دانشجو را به خطر می اندازد.« 

 رئیس هیأت موسس و هیأت امنای دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم معارفه معاون جدید بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی:

 دانشگاه آزاد اسلامی باید در حوزه علم و فرهنگ موفقیت های منطقه ای و بین المللی کسب کند
دکتر طهرانچی: دانشگاه آزاد اسلامی دارای یک سازوکار مناسب در جذب دانشجوی خارجی است

دکتر طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در حاشیه جلسه معارفه معاون امور بین الملل و دانشجویان 

غیرایرانی این دانشـــگاه در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما درباره تسهیلات جدید برای 

»داوطلبان جذب بدون آزمون« در این دانشگاه، گفت: »چنانچه داوطلبان قبل از ۱۵ شهریور و براساس 

سوابق تحصیلی وارد رشته موردعلاقه خود در دانشگاه آزاد اسلامی شوند و سپس، در آزمون سراسری 

قبول شـــوند، این دانشـــجویان بدون پرداخت هزینه، اختیار دارند دانشگاه خود را انتخاب کنند.«  

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تصریح کرد: »این دانشجویان می توانند بدون پرداخت هزینه  ترم اول، به 

دانشگاهی که از طریق آزمون سراسری قبول شده اند بروند و هزینه ای هم به دانشگاه آزاد اسلامی 

پرداخت نکنند.«  پیش از این هزینه ثبت نام دانشجویان جدیدالورود دانشگاه آزاد اسلامی، در صورت 

قبولی در سایر دانشگاه ها و انتخاب شان برای تحصیل در دانشگاه دیگر، بازپرداخت نمی شد.  دکتر 

طهرانچی افزود: »پس دانشجویان نگران درس و ثبت نام خود نباشند و این شیوه برای نخستین بار 

در ســـطح دانشگاه ها اعمال شده است.«  رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »هم اکنون 8۵ درصد 

دانشـــجوهای ما بدون مسیر کنکور وارد می شوند و این مسیر براساس سوابق تحصیلی آنهاست.« 

دکتر طهرانچی با اشاره به اینکه صندلی خالی برای داوطلبان مقطع کارشناسی ارشد در دانشگاه آزاد 

اسلامی وجود دارد، گفت: »براساس تصمیم گیری شورای سنجش و پذیرش مقرر شد، دو شیوه نامه از 

طریق ستاد ملی مدیریت و مقابله با بیماری کرونا و براساس تصمیم وزیر علوم مورد پیگیری قرار گیرد 

و موضوع تحصیل براساس سوابق تحصیلی برای داوطلبان مقطع کارشناسی ارشد در مجلس شورای 

اسلامی هم مورد پیگیری قرار گیرد.«  وی افزود: »منتظر تصمیم هستیم تا فعالیت ها برای داوطلبان 

کارشناسی ارشد نیز مانند سایر مقاطع در این جهت انجام شود.«  رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: 

»در نیمســـال دوم تحصیلی ۱۳۹۹ و ۱400 ترم جدید در اکثر دانشگاه های آزاد به صورت مجازی 

است.«  محمدمهدی طهرانچی در حاشیه جلسه معارفه معاون امور بین الملل و دانشجویان غیرایرانی 

دانشـــگاه آزاد اسلامی که در سالن جلســـات سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد درباره 

آخرین وضعیت آموزش در دانشـــگاه آزاد اســـلامی گفت: »هم اکنون به علت شیوع ویروس کرونا در 

شرایطی واقع شدیم که نمی توانیم پیش بینی های بلندمدت کنیم، اکنون باید آمادگی کامل برای 

ارائه آموزش داشته باشیم، در ترم گذشته غافلگیر شدیم، ولی درنهایت آموزش مجازی در دانشگاه ها 

اجرا شد.«  وی با بیان اینکه امسال با همه پیشگیری های لازم و تقویت زیرساخت ها و تقویت نرم افزارها 

برنامه کاملی ارائه شده است، گفت: »امسال می خواهیم همه دروس را در دانشگاه ها ارائه دهیم و اگر 

مصوبه ستاد مقابله با کرونا ارائه دروس به صورت مجازی باشد، برای این امر آمادگی کامل داریم و اگر 

مصوبه به صورت ترکیبی مجازی - حضوری باشد هم آمادگی وجود دارد و اگر اجازه دهند که کلاس ها 

حضوری باشد در این صورت هم آمادگی لازم وجود دارد.«  وی افزود: »با توجه به شرایط فعلی شروع 

ترم در اکثر مناطق مجازی است و در میانه راه باید ببینیم چه شرایطی رخ می دهد.«  وی با اشاره به 

نحوه برگزاری دروس عملی در دانشـــگاه آزاد اسلامی گفت: »دروس عملی هم ویژگی خاص خود را 

دارد و نمی توان آن را حذف کرد، زیرا برخی دانشجویان در آستانه دانش آموختگی هستند و برای آنها 

باید کلاس و آزمایشگاه های سه تا پنج نفره در نظر گرفت تا دروس عملی هم ارائه شود، البته نحوه 

ارائه در این شرایط منوط به تایید ستاد مقابله با کرونا است.« 

خبر خوش رئیس دانشگاه آزاد اسلامی برای ورودی های جدید بدون آزمون


